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Kanalisatsiooni- ja joogiveeto-
rude paigaldamisega rikutud 
tänavad eramurajoonides 
muudetakse sõidetavaks, kui-
gi asfaltimata, teatas vallava-
litsus.

"Ehitaja Skanska Ehitus 
peab korrastama nii aiatagu-
sed kui ka teed," ütles abival-
lavanem Priit Kesler. Ideaal-
ne oleks tema sõnul see, kui 
taastataks endine olukord, mis 
tähendab, et vajaduse korral 
külvataks aiatagustele ka mu-
ru. 

"Muidugi oleks kõige liht-
sam olnud üldse mitte mida-
gi teha, siis oleks aiatagused 
endised ja teed ka. Ent arvan, 
et inimesed saavad ikka väga 
hea võimaluse kanalisatsioo-
nivõrguga ühineda ja saavad 
ka kvaliteetse joogivee," arut-
les Kesler.

Tema sõnul loodab vallava-
litsus saada raha keskkütte-
torude renoveerimiseks. Kui 
see saadakse, tuleks järgmi-
sel suvel tänavad uuesti üles 
kaevata, seega poleks eri-
ti mõistlik üheks suveks as-
falti maha panna. Eramupiir-
konna tänavate taastamise 
kogumaksumus on ligikaudu 
640 000 eurot ehk 10 miljonit 
krooni, millest umbes pool tu-
leks omaosalusena valla eel-
arvest.

"Kindel on see, et tänavad 
tehakse sõidetavaks, ja niisa-
muti hakkame juba ette val-
mistama teepõhjasid," ütles 
Kesler.

Keskküttetorustiku reno-
veerimiseks esitas vallavalit-
sus ühe rahataotluse keskkon-
nainvesteeringute keskusele 
(KIK) ja teise Euroopa Liidu 
fondile, mis rahastab Eesti-Ve-
nemaa-Läti piiriülese koostöö 
projekte. Otsust pole vallava-
litsus veel saanud. (PR)

Jõhvi tänavad 
jäävad tänavu 
asfalteerimata

Vallavalitsus lubab kanalisat-
siooni- ja joogiveetorude pai-
galdamisega rikutud tänavad 
sõidetavaks muuta.

PEETER LILLEVÄLI,
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ARVAMUS
NARVAL TULEB 
KASUTADA TEISTE 
OMAVALITSUSTE 
RAHVAKOHTUNIKKE

Viru maakoh-
tu esimees 
Pavel Gont-
šarov arutleb 
rahvakohtuni-
ke institut-
siooni ja sel-
le üle, miks 
on Narvas olukord rahva-
kohtunikega tema sõnutsi 
katastroofiline. LK 2

UUDISED

TALGUTELE ON VABU 
KOHTI ROHKEM KUI 
OSALEJAID

"Teeme ära" talgupäevale 
on end Ida-Virumaal kirja 
pannud ligi 400 inimest, 
kuid tööd oleks neli korda 
rohkemale. Vaid kahtedel 
talgutel on registreerumine 
lukku pandud. LK 3

SPORT
STAADIONI EHITUS VENIB 
JALGPALLILIIDU SÜÜL

Narva moodsa kunstkatte-
ga jalgpalliväljaku käikuand-
mise tähtaeg lükkub suve-
le. LK 6

MIKSER
JÕHVIS KUULEB VENE 
DŽÄSSI-DINOSAURUST

Jõhvi 
kontserdi-
majas 
esineb tä-
na Vene-
maa rah-
vakunstni-
kust džäs-
sipianist 
Igor Bril. LK 7

ERIK GAMZEJEV 
erikg@pohjarannik.ee 

Viru Keemia Grupp teatas ei-
le, et korraldab tänavu Toila 
pargis kaevurite päeva tradit-
siooniliselt augusti viimasel 
pühapäeval ning tegu on ava-
tud tasuta rahvapeoga, kuhu 
on oodatud kõik huvilised. Pi-
du läheb maksma ligikaudu 60 
000 eurot ehk ligemale miljon 
krooni ja kõik need kulud võ-
tab enda kanda VKG. Peo ka-
va peaks selguma augusti al-
guseks.

VKG juhatuse esimees Priit 
Rohumaa märkis, et kontser-
ni eesmärk on säilitada kae-
vurite päeva tähistamise tra-
ditsiooni nii oma töötajatele 
kui ka teistele põlevkivi kae-
vandamisega seotud regioo-
ni elanikele. "Hetkel on VKGs 
tööl 200 kaevurit ning aasta lõ-
puks suureneb see arv üle ka-
he korra. Koos eriala parima-

PIDU: VKG võttis kaevurite päeva korraldamise Toilas enda õlule 

Tänavu tuleb samuti kaks 
kaevurite pidu

LEMBIT KALJUVEE 

Olen väga rõõmus, et VKG 
selle korraldamise nüüd 
oma õlule võttis, sest ühe-
le inimesele oleks sellise 
peo korraldamine igal aas-
tal isegi koos oma sõpra-
dega üle jõu käiv.

Ida-Virumaa kaevurid saavad tänavu augustis oma 
ametipäeva tähistada kahel nädalavahetusel, sest pi-
du kavandavad nii Eesti Energia kui Viru Keemia Grupp.

te esindajatega võtame üle nii 
nende kogemusi kui ka tradit-
sioone, mis hoiavad kaevuri-
te vaimu ja motivatsiooni üle-
val," sõnas Rohumaa.

Eesti Energia veel 
plaane ei ava 

Eesti Energia, kes loobus 
eelmisel aastal kaevurite päe-
va tähistamisest avaliku üritu-
sena ning korraldas selle ase-
mel Toilas augusti keskel oma 
ettevõtte töötajatele ja nende 
pereliikmetele mõeldud fir-
mapeo "Ühises rütmis", ka-
vandab säärast üritust ka tä-
navu. 

"Pidu tuleb!" kinnitas Ees-
ti Energia pressiesindaja Ma-
rina Bachmann. "Ent milline 
on selle täpsem formaat ja ka-
va, peaks selguma lähinäda-
latel."

Bachmanni sõnul tuleb ka 
tänavune pidu augusti keskel, 
sest kuu lõpus võib vihmane 

või jahe ilm suvepeo väga ker-
gesti ära rikkuda. 

Ta ei osanud veel öelda, kas 
tänavune pidu tuleb taas vaid 
oma töötajatele või kõigile hu-
vilistele. Küll on aga teada, et 
Eesti Energia on tänavu 13. 
augustil Narvas toimuva Ener-
giajooksu peatoetaja. Sinna on 
oodatud kõik huvilised. 

Kaljuvee rõõmustab
Eelmisel aastal toimus sa-

muti kaks kaevurite pidu. Au-
gusti lõpus toimunud rahva-
peo peakorraldaja oli kesk-
erakondlasest riigikogu liige 
Lembit Kaljuvee, kes pidas 
vajalikuks jätkata selle üritu-
se traditsiooni. 

"Olen väga rõõmus, et VKG 
selle korraldamise nüüd oma 
õlule võttis, sest ühele inime-
sele oleks sellise peo korral-
damine igal aastal isegi koos 
oma sõpradega üle jõu käiv," 
sõnas Kaljuvee, kelle sõnul 
kulutas ta kaevurite päeva 
läbiviimiseks omast taskust 
üle paarisaja tuhande krooni. 
"Kui VKG poleks seda nüüd 
oma õlule võtnud, oleksin pun-

Eelmisel aastal süüdati kaevurite peo tuli Toila lauluväljakul kahel peol ja praeguste plaanide järgi kordub see ka tänavu, ai-
nult et kui mullu kandis augustilõpu peo kulud suuremas osas Lembit Kaljuvee, siis tänavu teeb seda VKG. PEETER LILLEVÄLI 

nitanud ka sel aastal, et tra-
ditsiooni elus hoida, aga nüüd 
saavad inimesed ikkagi pare-
ma ürituse." 

VKG korraldab tänavu Ida-
Virumaal kaks suurt rahvapi-
du. 28. mail toimub Jõhvi par-
gis keemikute päev, kus esi-
nevad teiste seas Koit Too-
me, Uku Suviste, Gerli Padar 
ja Tanel Padar koos oma an-
sambliga The Sun.   

-1 ... +10OC

Maksu- ja tolliameti andmeil 
said kohalikud omavalitsused 
aprillis tulumaksu 49,9 miljo-
nit eurot, mis on võrreldes 
2010. aasta aprilliga 1,9 miljo-
nit eurot ehk neli protsenti 
rohkem. 

Omavalitsuste tulumaksulaekumine kasvas 
aastaga neli protsenti

Tänavu märtsis oli kohali-
kele omavalitsustele ülekan-
tud tulumaksusumma 50,7 
miljonit eurot, mis on ligi kol-
me miljoni euro ehk 5,8 prot-
sendi võrra rohkem kui mul-
lu märtsis.

Eesti suurim omavalitsus 
Tallinn sai aprillis tulumaksu 
18,1 miljonit eurot. Tallinnale 
järgnesid Tartu 3,85 miljoni, 
Narva 1,4 miljoni ja Pärnu 1,3 
miljoni euroga. 2010. aasta ap-
rillis said need omavalitsused 

tulumaksu vastavalt 17,2, 3,7, 
1,5 ja 1,29 miljonit eurot. Tä-
navu esimese nelja kuuga said 
kohalikud omavalitsused tu-
lumaksu kokku 200,6 miljonit 
eurot, mullu samal perioodil 
192,5 miljonit eurot. (BNS)
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Viru maakohtu esimees 
Pavel Gontšarov arutleb 
rahvakohtunike institut-
siooni ja selle üle, miks 
on Narvas olukord rah-
vakohtunikega tema sõ-
nutsi katastroofiline.

ILJA SMIRNOV
smirnov@pohjarannik.ee 

Viru maakohtu Narva koh-
tumaja saab hetkel kindlalt 
loota vaid kolmele-neljale 
rahvakohtunikule, mitte sea-
dusega ettenähtud 39-le. Kas 
eesti keele oskuse puudumine 
on peamine probleem, miks 
narvakad ei taha kohut mõis-
ta?

Kõrgtasemel eesti keele os-
kus on Narva tingimustes ilm-
selt kõige karmim nõue. Vä-
hene huvi on samuti seotud 
asjaoluga, et tõsiselt hõivatud 
inimene ei saa endale lubada 
kohtuistungitest osavõtmise-
ga seotud ajakulu.

Rahvakohtunike osavõttu 
nõuab vaid esimese astme ku-
ritegude kriminaalasjade aru-
tamine ja sedagi ainult üld-
menetluses; tänu jumalale on 
neid vaid 10% kõikidest kri-
minaalasjadest. 

Need on ka kõige raske-
mad kuriteod: mõrvad, ui-
mastid, salakaubavedu, raha-
pesu, korruptsioon jne. Kui 
tegu on mitme süüdistatava-
ga, määratakse arutamine ka-
heks-kolmeks nädalaks. Sel-
le aja sees peab rahvakohtu-
nik ilmuma kohtumajja iga 
päev.

Olukorda võib pidada ka-
tastroofiliseks. Tänu jumalale 
teenindab Narva kohtumaja 
Narvast suuremat territooriu-
mi - sinna kuuluvad Sillamäe, 
Vaivara ja Narva-Jõesuu. 

Seal kandidaatide esitami-
sega probleemi ei ole - soo-
vijaid on rohkem kui kohti. 
Sillamäe linnast on 10, Vai-
vara vallast 2 ja Narva-Jõe-
suust 3 rahvakohtunikku. Ilm-
selt tuleb meil töö korralda-
miseks Narvas kasutada teis-
te omavalitsuste rahvakohtu-
nike abi.

Kas Narva kohtumajas tu-
leb kohtunikel sageli eesti 
keeles töötada?

Kriminaalprotsesse pee-
takse siin eesti keeles vähem 
kui 5 protsendil juhtudest. 
Meil on pigem teine probleem: 
vene keelest eesti keelde tõl-
kimist vajavad uued, noored 
kutselised kohtunikud.

Kas rahvaesindajate osa-
võtt kohtuprotsessist on kind-
lasti kasulik?

Mul on kümne aasta pik-
kune staaž kohtu esimehe ja 
kohtunikuna, kes tegeleb põ-
hiliselt kriminaalasjadega, 
ning mul ei tule meelde, et 

"Narval tuleb kasutada 
teiste omavalitsuste 
rahvakohtunikke"

rahvakohtunikud oleksid väl-
jendanud eriarvamust.

Riigikogu eelmise koossei-
su töö ajal esitati uue kohtu-
te seaduse eelnõu, mis kaotas 
rahvakohtunike institutsioo-
ni. Parlamendi uue koosseisu 
kätte eelmised seaduseelnõud 
automaatselt ei lähe ja nüüd 
sõltub kõik ilmselt täitevvõi-
must ehk justiitsministrist.

Kas te ise pooldate rahva-
kohtunike institutsiooni säi-
litamist?

Tänapäeva kohtumõistmi-
ses ma selles erilist kasu ei 
näe. Kutselisel kohtunikul on 
õigus ka üksinda arutada kri-
minaalasju, milles on karistu-
sena ette nähtud kuni 5 aastat 
vangistust. Miks ei võiks sa-
ma kohtunik arutada ka üle 
viieaastase vanglakaristuse-
ga kriminaalasju?

Ehk on tegu tõsisema mõ-
juga inimese saatusele.

Jumal tänatud, et me pole 
kirurgid. Miski ei lõpe esime-
se astme kohtu otsusega: sel-
le üle on teine ja viimase üle 
omakorda veel üks kohus. Ja 
lõpuks on ju olemas ka Euroo-
pa inimõiguste kohus.

Kui kohusetundlikult suh-
tuvad olemasolevad rahva-
kohtunikud oma töösse?

Olen kuulnud, et üks rah-
vakohtunik oli krooniline hi-
lineja, kuid minu praktikas ei 
ole seda juhtunud. Meil pole 
mingeid võimalusi nende dist-
siplinaarseks mõjutamiseks. 
Meie ainus võimalus on järel-
dada, et seda inimest ei tasu 
enam istungitele kutsuda.

Kuidas iseloomustaksite 
rahvakohtuniku tööd emot-
sionaalsest küljest?

Keegi pole kurtnud. Rah-
vakohtunikelt vande võtmise 
ajal olen selgitanud, et nen-
de töö ei ole vähem tähtis 
kui kutselise kohtuniku oma. 
Rahvakohtunikule võidakse 
samamoodi survet avaldada 
kui kutselisele kohtunikule ja 
olen kuulnud, et seda on ka et-
te tulnud.

Rahvakohtunikul on sa-
masugune hääleõigus ja te-
ma häälel sama palju kaalu 
kui kutselisel kohtunikul. Kui 
kaks rahvakohtunikku leia-
vad, et inimene on süütu, siis 
tuleb neil faktiliselt ka otsus 
vormistada, kutseline kohtu-
nik jääb seejuures eriarvamu-
sele. Mulle aga ei tule midagi 
niisugust meelde.

Kas rahvakohtunik on ko-
hustatud ennast taandama, 
kui ta tunneb kohtualust?

Meil on niivõrd väike linn, 
et peaaegu kõik tunnevad üks-
teist, ja nii ei saaks siin üld-
se tegutseda. Ent kui see tut-
vus on subjektiivselt liiga lä-
hedane, siis jah, rahvakohtu-
nikul on enesetaandamise ko-
hustus.

Elus juhtub vahel, et tava-
kodanik kaldub seadusest kar-
mima kohtumõistmise poole. 
On see ka rahvakohtunikele 
omane?

Arvan, et nende puhul see 
pigem ei kehti. Nemad ilmu-
tavad kutselisest kohtunikust 
leebemat suhtumist. Karmi-
maid karistusi nõuavad üld-
juhul internetikommentaato-
rid. 

Kui aga inimene tänavalt 
viibib kuriteo asjaolude uuri-
mise juures kohtus, võtab ta 
arvesse kõiki fakte ja asjaolu-
sid, mida reeglina pressis ise-
gi ei mainita.

Viru maakohtu esimees Pavel Gontšarov. ILJA SMIRNOV

"Kui õpetajate palk 
tõuseks, saaksid 
koolijuhid saata ära 
"kuskil peab ju ole-
ma" mõtteviisiga 
ükskõiksed inime-
sed."

Ajakirjanik Agne Narusk 
õpetajate palgatõusust. 

(Eesti Päevaleht, 4. mai) 

POSTIMEES käsitleb Nor-
ra ajakirjanduses sealse po-
litsei ametiühingu tõstatatud 
teemat seoses Baltikumist 
lähtuva väidetava kõrge ku-
ritegevusega ning sellest tu-
leneva nõudega taastada pii-
rikontroll nende riikide ko-
danikele. Juhtumisi avaldas 
Norra statistikaamet just sel 
teisipäeval ülevaate kuritege-
vusest oma riigis. Seal mai-
nitakse sõnaselgelt ka Eestit, 
ent hoopis teises ja tunduvalt 
sümpaatsemas võtmes ning 
selgub, et baltlaste kuritege-
vuse osakaal pole sugugi nii 
kõrge, nagu väidab Norra po-
litseiorganisatsioon. Lõviosa 
kuritegudest sooritavad ikka 
norrakad ise, aga ka näiteks 
rootslased. 

Tagasivaatavatest arvu-
dest on pehmelt öeldes ras-
ke välja lugeda tohutut Bal-
ti riikidest lähtunud ohtu 
Norra elanike turvalisuse-
le. Norra politseinike ame-
tiühing on aga mures tulevi-
ku pärast. Viidates kärbete-
le Läti politsei eelarves, kar-
davad nad, et organiseeritud 
kuritegevus lastakse ohjest 
ning see hakkab mõjutama 
ka Norrat.

EESTI PÄEVALEHT mee-
nutab, et 1. maist on eestlas-
te ja teiste 2004. aastal ELiga 
liitunud kaheksa riigi koda-
nike jaoks varisenud viima-
ne piir meie ja nn vana Eu-
roopa vahel. Ka Saksamaal 
ja Austrias saame nüüd töö-
le asuda bürokraatlike takis-
tusteta. Mõne aasta pärast 
ajas tagasi vaadates paistab 
see ilmselt sümboolselt oluli-
se, kuid sisuliselt vähe muut-
nud sündmusena.

Kõik, kellel huvi välis-
maale tööle minna, on ju saa-
nud selle ammu realiseerida 
mõnes muus ELi riigis. 

Ühe Saksamaal tehtud uu-
ringu järgi soovis enne 2004. 
aastat Ida-Euroopa emigran-
tidest tervelt 60 protsenti 
seada end sisse Saksamaal, 
nüüdseks aga on huvi lange-
nud 23 protsendini. Kes hil-
jaks jääb, see vajalikust töö-
jõust ilma jääb?

Tormilist idaeurooplas-
te tungi Saksamaale tõenäo-
liselt tõesti ei tule, aga kül-
lap aegamisi Saksamaa kui 
võõrtööliste magneti tuge-
vus taastub.  

Makronäitajate järgi on 
Saksa tööturg praegu tööot-
sijat soosiv - vakantsete töö-
kohtade määr (2,6%) eelmi-
se aasta lõpu seisuga Euroo-
pa suurim ja töötuse määr 
(märtsi seisuga 6,6%) Euroo-
pa madalamate hulgas.    

MISSUGUSEID OHUTUSNÕUDEID RAUDTEEL RIKUTAKSE?

Üleriigilise kampaania "Tunne vastast" käigus kontrolli-
sid Ida prefektuuri politseinikud olukorda Ida- ja Lääne-
Virumaa raudteeületuskohtades.  

Ida prefektuuri korrakaitsebüroo enne-
tusteenistuse korrakaitseametnik ANNELA 
FLOREN:

Kontrollimise käigus tuvastati 39 korra-
rikkumist. Peamiselt eksiti raudteeülesõidu-
koha ületamise nõuete vastu.  

Tuletan jalakäijatele meelde, et raudteel 
jalutamine ning selle ületamine selleks mitte 
ettenähtud kohtades on ohtlik. Raudteeülesõidukohta jõu-
des tuleb jälgida valgusfooride vilkuvaid tulesid, nende 
puudumisel kas või hetkeks peatuda, veendumaks raud-
tee ületamise ohutuses. 

Võistlus parema 
peo pärast
See võib ju mõnevõrra kummaline olla, et Ida-
Virumaal mõnenädalase vahega kaks eraldi 
kaevurite pidu korraldatakse, ent kellel ikka 
midagi selle vastu saab olla, kui inimestele roh-
kem meelelahutust pakutakse. 

Samas peegeldab kahe suurfirma võistlus 
ühe ametipäeva suursugusel tähistamisel üs-
na ilmekalt nende kasvavaid ambitsioone siin 
maakonnas. Võimalikult hea peo korraldami-
ne on auasi, mis toob kuhjaga tänu kohalikelt 
inimestelt. Sellega pani täiega kümnesse juba 
kadunud Mati Jostov, kes ajal, mil oli alanud 
tuhandete kaevurite koondamine, taaselustas 
kaevurite päeva tähistamise tava.  

Nii riigile kuuluv Eesti Energia kui Eesti 
ärimeeste Viru Keemia Grupp on viimastel 
aastatel vägeva hooga kasvanud ja muutunud 
siinse Ida-Virumaa elu üha suuremaks mõju-
tajaks. Nad toovad põlevkivi maa seest välja, 
teevad seda õliks ja elektriks, kütavad inimes-
te kodusid, annavad tööd tuhandetele inimeste-
le. Omavahel käib tihe konkurents nii ligipää-
su pärast põlevkivile kui ka paremate töötaja-
te pärast. Kuigi vahel on mindud omavahel ka 
küllaltki teravaks, toimib selline konkureeri-
mine siiski terve mõistuse piirides ja loodeta-
vasti see nii ka jääb. 

Et VKG võttis nüüd enda kanda kõigi jaoks 
avatud rahvapeo - kaevurite päeva korralda-
mise, on omamoodi ninanips Eesti Energia-
le, kes mullu selle traditsiooniks saanud üri-
tuse vaid oma firmapeoks muutis. Vaevalt et 
nüüd just pillavaks ületrumpamiseks läheb, 
aga Eesti Energialt on oodata sellele väärikat 
vastukäiku.  
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Uudised Rakvere 8, 
41532 Jõhvi , 

tel. 335 4444, 
info@pohjarannik.ee

ILM JÕHVIS

LÜHIDALT

POLITSEI

EESTI

KATUS KOORITI ETERNIIDIST 
PALJAKS 

Ajavahemikul 1.-3. maini varas-
tasid 40- ja 53aastane mees 
Kohtla vallas Saka külas asuva 
lauda katuselt umbes 1500 
ruutmeetrit eterniiti maksumu-
sega 12 500 eurot (195 000 
krooni). Kurjategijad peeti sünd-
muskohal kinni. 

HAAGISKIOSK VIIDI ÄRA 

Ajavahemikul 2.-3. maini varasta-
ti Jõhvis Narva maanteelt haagis-
kiosk koos seadmetega. Kahju 
on 6000 eurot (94 000 krooni).

KOHTLA-JÄRVELT KADUS 
VOLKSWAGEN

Teisipäeva öösel kella 2 ajal va-
rastati Kohtla-Järvel Järveküla 
tee maja juurest sõiduauto 
Volkswagen Passat registreeri-
misnumbriga 024 AVN. Kahju on 
selgitamisel.

VARASTATI SIDEKAABEL 

Ööl vastu teisipäeva varastati 
Jõhvi küla sidekaevuluukidest 
62 meetrit sidekaablit. Kahju on 
600 eurot (9400 krooni).

LAOST VARASTATI 
EHITUSMATERJALE 

Ajavahemikul 27. aprillist 3. 
maini varastati Vaivara vallas Ol-
gina alevikus Männiku tänaval 
asuvast laost ehitusmaterjale ja 
metallesemeid. Kahju on 2000 
eurot.

"Teeme ära" talgu-
päevale on end Ida-Vi-
rumaal kirja pannud li-
gi 400 inimest, kuid tööd 
oleks neli korda rohke-
male. Vaid kahtedel tal-
gutel on registreeru-
mine lukku pandud. 

SIRLE SOMMER-KALDA
sirle@pohjarannik.ee 

Sel laupäeval peetaval üle-
eestilisel talgupäeval on Ida-
Virumaal toimumas 42 talgut, 
kuhu on registreerunud ligi 
400 inimest, aga ära kuluks 
veel 1500 kätepaari.  

Loid registreerimine ei 
tähenda veel vähest osavõt-
tu, arvas talgupäeva Peipsi-
Alutaguse piirkonna koordi-
naator Krista Pedak, lisades, 
et registreerumine on mõel-
dud rohkem väljastpoolt tuli-
jate tarvis, sest kohalikud lä-
hevad kodukoha koristustöö-
dele niigi. 

Rahval oma eelistused
Näiteks Pedaku eestveda-

misel toimuvale Adraku kü-
la talgupäevale pole end kir-
ja pannud ükski osaleja, ent 
talgujuht on kindel, et küla-
rahvas on platsis. "Kuna sel-
gus, et üks tähtis inimene kü-
las peab 7. mail oma juubelit, 
otsustasime talgupäeva näda-
la võrra edasi lükata, aga ära 
ei jää see kindlasti." 

Samamoodi oli Pedak kin-
del, et kõik talgud, mis on 
Ida-Virumaal planeeritud, 
saavad ka teoks. "Vaevalt on 
selliseid talgujuhte, kes on 
lootnud, näpp püsti ja reha 
peos, ainult registreerimise-
le. Ikka on talgute taga mingi 
sõprus- või kogukond. Vähe-
malt maapiirkonnas saadak-
se aru, et väljastpoolt siia ei 
tulda. Minnakse Saaremaale, 
Hiiumaale, Võrumaale, kus 
käib ka enamik turiste." 

Registreerumise järgi on 
osutunud kõige populaarse-

HEAKORD: Enim osalejaid oodatakse Narva-Jõesuu ranna koristamisele

Talgutele on vabu kohti 
rohkem kui osalejaid

KAJA KAMA

Sain talgupäeva vaevalt 
välja kuulutada, kui juba 
helistati. 

maks Kukruse polaarmõisa 
talgupäev ning Aidu vaate-
platvormi korrastamine ja in-
fotahvliga varustamine, ku-
hu oodatakse vastavalt 25 ja 
20 talgulist ning kus on kõik 
kohad täis. 

Eesti Energia eestvõttel 
toimuval Aidu talgupäeval 
toimetavad peamiselt ette-
võtte enda töötajad. "See on 
kontorirahvale hea võimalus 
minna karjääri ja näha oma 
silmaga, milline rekultivee-
ritud ala välja näeb. Läheme 
vaatama ka tulevase sõude-
kanali asukohta," rääkis tal-
gujuht Riine Urbala.

Seevastu Kukruse polaa-
rmõis osutus populaarseks 
mujalt tulijatele. "Sain talgu-
päeva vaevalt välja kuuluta-
da, kui juba helistati. Meile 
soovis tulla töötukassa kol-
lektiiv," rääkis talgujuht Ka-
ja Kama.

Ta lisas, et talgupäev on 
vahva üritus, sest kõigil po-
le võimalik kodus näppe mul-
laseks saada, aga paistab, et 
soov on olemas. "Teiseks on 
talgud hea võimalus Kukru-
se polaarmõisa inimesi mee-

litada, et näidata, mis meil 
siin on. Ja kolmandaks on 
vabatahtlike abi alati tere-
tulnud." 

Konkurendid 
koristavad koos 

Kõige arvukamat osavõt-
tu oodatakse Narva-Jõesuus, 
kus soovitakse rannaala su-
vehooajaks korda saada. 30 
inimest on end kirja pannud, 
kuid tööd jaguks 250-le. 

Talgujuht Maria Kullamä-
gi ütles, et suuremate oks-
te ja prahi koristamisel löö-
vad käed külge nii Meresuu 
Spa & Hoteli, Narva-Jõesuu 
spaahotelli kui linnavalitsuse 
töötajad. "Meil on ühine rand 
ja ühine huvi, et puhkajatel 
oleks siin hea olla," kommen-
teeris ta eri asutuste koos-
tööd. 

Talgupäeva kommunikat-
sioonitoimkonna liige Kertu 
Hool märkis, et aktiivsed ida-
virulased, kes on end talgute-
le juba kirja pannud, võiksid 
talgurõõme nautima kutsuda 
ka oma pere ja sõbrad. "Vaid 
ühiselt saame muuta oma elu-
keskkonna paremaks." 

Ilmataat paistab talguid 
soosivat, sest laupäevaks lu-
batakse sajuta ilma ning 9-16 
soojakraadi. 

Talgutele saab end kuni 
laupäevani kirja panna vee-
bilehel www.teemeara.ee, 
Swedbanki kontorites ja pan-
gabussis ning telefonil 5356 
4722.

Talgupäeva korraldamise 
taga on arvukalt organisat-
sioone eesotsas Eestimaa loo-
duse fondi, Eesti külaliikumi-
sega Kodukant, Eesti muin-
suskaitse ümarlaua ja Teeme 
Ära Minu Eestiga.

 

Kiviõli linn, kes hea meelega 
näeks, et õpilased saaksid 
uue õppeaasta alguses taas 
koolimaja kasutada, küsib ra-
handusministeeriumilt luba 
vahetada AS Skanska EMV, 
kellega leping aprillikuus lõ-
petati, mõne teise hankes osa-
lenud firma vastu uut hanget 
korraldamata. 

Kiviõli linn, kes aprilli 
keskpaigas ütles üles lepingu 
koolimaja rekonstrueerimise 
hanke võitnud ASiga Skanska 
EMV, peab praegu rahandus-
ministeeriumiga läbirääkimi-
si, et leida lahendus, kuidas 
koolimaja remondiga kiires-
ti edasi minna. "Hea meelega 
istuks nii rahandus- kui hari-

dus- ja teadusministeeriumi 
esindajatega ühe laua taha, 
et kooli edasine saatus pai-
ka panna," ütles Kiviõli linna-
pea Dmitri Dmitrijev, kelle 
sõnul saatsid nad kirja rahan-
dusministeeriumile järgmis-
te sammude tegemiseks sel-
lel nädalal, vastust aga veel 
ei ole. 

Kui lõppeval õppeaas-
tal oli koolimaja lastest tü-
hi ning õpilased linna kolme 
õppeasutuse vahel ära ja-
gatud, siis septembrikuust 
näeksid linnajuhid hea mee-
lega, et lapsed saavad kooli-
maja oma käsutusse. Selleks 
peaks jõudma sisetööd koo-
lis suve jooksul ära teha. "Ise-

gi kui me ei jõua 1. septemb-
riks töid valmis, siis vähe-
malt teise õppeveerandi algu-
ses peaks olema asjad niikau-
gel," ütles ta. Hoolimata sel-
lest, et ka praegu on õpilas-
tele loodud tingimused nor-
maalseks õppimiseks, tekitab 
ebamugavust ujula ja söökla 
kasutamine.  

Selleks aga, et ehitusprot-
sessiga kiiresti edasi minna, 
eelistaks linnavalitsus läbi-
rääkimiste pidamist esime-
sel hankel Skanska EMV sel-
ja taha jäänud pakkujatega. 
See kiirendaks oluliselt ehi-
tuse jätkamist. "Juhul kui me 
teeme hanke, tähendab see 
mitmenädalast viivitust, ning 

juhul kui tekivad veel vaidlu-
sed, lükkab see ehituse algust 
omakorda edasi ja siis võib 
juhtuda, et ehitamisega jõu-
takse lõpule tõesti aasta esi-
algsest tähtajast hiljem," üt-
les Dmitrijev, kelle sõnul või-
vad vaidlused kesta seni, kui 
välistööde tegemiseks on ju-
ba liiga hilja. 

Praegu on Kiviõli 1. kesk-
kooli lapsed jagatud ära ruu-
midesse Kiviõli linnavalitsu-
ses, kunstide koolis ja posti-
majas. Kui ka järgmisel aas-
tal ei saa 1. keskkooli hoonet 
kasutada, tuleks Dmitrijevi 
sõnul senisest enam kasuta-
da Kiviõli vene gümnaasiu-
mi ruume. (PR) 

Kiviõli eelistaks uue ehitaja leidmiseks läbirääkimisi

Mullusel "Teeme ära" talgupäeval Toilas koristati randa. Tänavu on valla territooriumil kirja 
pandud neljad talgud: Konju küla ja Voka korteriühistu Tiigi 9 talgupäev ning Pühajõe kiriku ja 
Toila sadama teenindushoone ümbruse korrastamine. Lisaks toimuvad samal päeval istutus-
talgud Toila gümnaasiumi õuealal. Sama aktiivne on Jõhvi valla rahvas, kes saab valida viite 
talgute vahel.  MATTI KÄMÄRÄ 

KALMISTU AVAS 
ÄRIKESKUSES 
TEENINDUSPUNKTI

NARVA. Sihtasutus Vaivara Kal-
mistud avas sel esmaspäeval 
Narvas Fama ärikeskuses klien-
diteeninduspunkti.

Vaivara Kalmistute juhataja An-
ti Kallami sõnul avati teenindus-
punkt, et pakkuda Narva elani-
kele paremat teenindust, kuna 
varem tuli narvalastel vajalike 
dokumentide vormistamiseks 
sõita Sinimäel asuvasse siht-
asutuse kontorisse. 

Sihtasutus Vaivara Kalmistud 
loodi Vaivara valla, Sillamäe lin-
na ja Narva linna poolt 2008. 
aastal ning haldab Sinimäe, Sil-
lamäe ja Riigiküla kalmistuid.

SÜÜTAMISED HÜLJATUD 
MAJADES

KIVIÕLI. Ööl vastu kolmapäeva 
kell 1.23 teatati häirekeskusele 
tulekahjust Kiviõlis Soo tänavas. 
Päästjate saabudes põlesid nel-
jakorruselise mahajäetud maja 
teisel korrusel asuvas korteris 
vana ehituspraht ja mööblijäät-
med. Põlengust süttis ka puitpõ-
rand. Päästjad kustutasid põlen-
gu umbes 25 minutiga. Hommi-
kul kell 5.34 tuli uus teade, et 
sama maja kolmandal korrusel 
põlevad vana mööbel ja prügi. 
Päästjad kustutasid põlengu 9 
minutiga. Tulekahjude esialgne 
tekkepõhjus on süütamine.

Kolmapäeva hommikul kell 
5.18 teatati häirekeskusele tu-
lekahjust Kiviõlis Kalevi täna-
vas. Päästjate jõudes põlesid 
mahajäetud maja trepikojas 
suure leegiga postkastid. Pääst-
jad kustutasid põlengu. Tulekah-
ju arvatav põhjus oli sealgi süü-
tamine.

NELJAPÄEV. Vähese pil-
visusega sademeteta ilm. Pu-
hub kerge muutliku suunaga 
tuul. Õhutemperatuur on -1 
kuni +10 kraadi.

REEDE. Pilves ilm, õhtul 
võib sadada hoovihma. Puhub 
kerge muutliku suunaga tuul. 
Õhutemperatuur on -1 kuni 
+7 kraadi.

TUBAKAAKTSIIS VÕIB 
TÕUSTA 10 PROTSENTI  

Rahandusministeerium 
esitas valitsuse neljapäe-
vasele istungile alkoholi-, 
tubaka-, kütuse- ja elekt-
riaktsiisi seaduse muut-
mise seaduse eelnõu, 
mille eesmärk on suuren-
dada riigieelarve tulusid, 
tõstes tubakatoodete 
aktsiisimäära alates 
2013. aastast 10 prot-
senti.

Sigarettide aktsiisimäära 
tõstmisega lähendatakse 
määra 2014. aastal jõus-
tuvale Euroopa Liidu alam-
määrale. Tubakatoodete 
aktsiisimäära tõstmine 
teenib ühtlasi tervisekait-
se eesmärke.

Eelnõu kohaselt tõuseb 
sigarettide fikseeritud akt-
siisimäär 42,18 eurolt 46 
eurole ning sigarettide 
proportsionaalne määr 33 
protsendilt 34 protsendi-
le. 

Tubakaaktsiisi 10 prot-
sendi suuruse tõstmise 
tulemusena laekub kassa-
põhise arvestuse alusel 
riigieelarvesse lisaks 
üheksa miljonit eurot akt-
siisi ja käibemaksu 2013. 
aastal.

UUTE SÕIDUAUTODE 
MÜÜK ON 
KAHEKORDISTUNUD

Autode müügi- ja teenin-
dusettevõtete Eesti liidu 
(AMTEL) andmeil müüsid 
liitu kuuluvad automüüjad 
möödunud kuul koduturu-
le 1356 uut sõiduautot 
ehk ligi kaks korda roh-
kem kui mullu samal ajal.

Mullu aprillis müüsid 
AMTELi liikmed koduturu-
le 706 uut sõiduautot. 
Tänavu märtsis müüsid 
liitu kuuluvad automüüjad 
1222 uut sõiduautot. 
Andmed ei sisalda Re-
nault´ ja Dacia müügi-
numbreid.

Tänavu nelja kuuga on 
AMTELi andmeil automüü-
giettevõtted koduturule 
müünud 4605 uut sõidu-
autot, mis on kaks korda 
enam kui 2010. aasta 
esimese nelja kuuga, mil 
müüdi 2304 uut sõiduau-
tot.

Tänavu aprillis müüdi 
Eestisse kuus miniautot, 
180 väikeautot, 458 väi-
ke-keskautot, 276 
keskautot ja 48 suur-
keskautot. Samuti müüdi 
seitse luksusautot, 152 
mahtuniversaali ja 229 
maasturit. Märtsis eks-
portisid müüjad 34 uut 
sõiduautot.

Populaarseim sõiduauto 
mark oli AMTELi andmeil 
aprillis Toyota 165 uue 
sõiduautoga, Škodasid 
müüdi 160 ja Volkswage-
neid 134. (BNS)
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Illuka kooli ja lasteaia 
lapsed panid varakevadel 
seemned mulda ning kas-
tavad nüüd juba päris suu-
reks kasvanud taimi hoo-
lega, et need 21. mail par-
gis toimuval laadal ma-
ha müüa ja teenitud raha 
eest ekskursioonile sõita.

KÜLLI KRIIS
kylli@pohjarannik.ee 

"Algul pelgasime küll, et lap-
sed jooksevad taimekastid ja 
-potid ümber, aga nüüd ütle-
vad õpetajad, et ükski asi sel-
les majas pole olnud nii hästi 
hoitud kui need taimed," rää-
kis Illuka kooli direktor Leo 
Raidma. 

Potis kasvab õppematerjal
Taimede kasvatamise idee 

sündis õpilaste endi peades 
ja öeldi välja sügisel toimu-
nud klassiõhtul. Alguses peeti 
plaani kasvatatud taimi küla-
desse müüma minna, ajurün-
naku käigus jõuti aga kevad-
laada mõtteni.

"Kogu kool tuli selle mõt-
tega kaasa," kinnitas Raidma. 
"Ja mitte ainult kool - lasteaed 
samamoodi."

Kool ostis mulla, suured 
külvikastid ja seemned. Kõi-
ki klasse kohustati kasvata-
ma tomatitaimi ja mingeid 
lilli, ülejäänu jäeti enda vali-
da-otsustada. Mis tähendab, 
et seemneid tõid omalt poolt 
lisaks nii õpilased kui õpeta-
jad. Topsikud-karbid, kuhu pi-
sut sirgunud taimed ümber is-
tutada, toodi samuti kodudest 
kaasa.

1. klassis on tahvlile kinni-
tatud kabatšoki, tomati, kõr-

vitsa, baklažaani, basiiliku, 
patissoni ja lillkapsa piltidega 
paberilehed, igal pildil taime 
nimetus suurte tähtedega kõr-
val. Et püsiks silme ees, mil-
lised viljad praegustele tai-
mehakatistele sügiseks kül-
ge kasvavad.

Taimepotid võtavad en-
da alla klassi tagaseina ääres 
olevad lauad ja muidugi ak-
nalauad. 

"See, mis pottides kasvab, 
on väga hea õppematerjal," 
kinnitas õpetaja Kristi Klaa-
mann. "Oma silmaga näha, 

kuidas idu mullast nina välja 
pistab ja taim kasvab."

Just kasvamise pärast on 
laste üldised lemmikud toma-
titaimed - nemad on kõige kii-
remini pikkust visanud. 

Iga laps hoolitseb oma tai-
mede eest ise. Kui keegi juh-
tub koolist puuduma, kasta-
vad tema taimi muidugi tei-
sed. Õpetaja kinnitab, et ka 
ümberistutamine oli laste töö. 
"Nad on hakkamist täis, kü-
sivad, kas saaks midagi veel 
teha."

2. klassis on akna all pot-
tides lisaks tomatitele tillu-
kesed maasikataimed, deko-
ratiivkõrvitsad ja mitut sor-
ti lilli. 

"Nüüd ollakse juba harju-
nud, aga alguses kiputi ikka 
tunni ajal ka sinnapoole kii-
kama, et näha, kas mõni kiire-
ma tärkamisega taim on lehe 
juurde kasvatanud või muud-
moodi muutunud," nentis õpe-
taja Heli Ekštein. 

8. klassis on kõige agara-
mad taimedega tegelejad poi-
sid. "Saab tunnist ära," muiga-
sid nad põhjuseks, miks tai-
medega tegelemine neid köi-
dab.

"Poisid toimetasid mulla-
ga ja istutasid, tüdrukud kas-
tavad," selgitas taimeprojek-
ti eest vedav õpetaja Anneli 
Dietrich selle klassi tööjao-
tust. "Päris paljud lapsed po-
le aianduse ja taimede kasva-
tamisega üldse kokku puutu-
nud, neile on see uus ja huvi-
tav kogemus." 

Taimed aitavad 
ekskursioonile minna 

Nädala pärast võtavad va-
nemate klasside õpilased kä-
sile turu-uuringu - et saada 
aimu, kui palju mingi taime 
eest raha võiks küsida. Sama-
aegu tehakse endale põhjali-
kult selgeks müüki minevate 
taimede sordid ja omadused - 
et ostjate küsimused vastuse-
ta ei jääks.

Illuka kooli kevadlaat ava-
takse mõisa pargis 21. mail 
kell 14. Ikka tõsine laat, kus 
tegutsevad töötoad, müüak-
se ka käsitöötundides valmi-
nud esemeid, esinevad Maid-
la kooli line-tantsijad ja Jõh-
vi gümnaasiumi lapsed (ne-
mad müüvad üksiti ka endi 
kasvatatud taimi) ja oma val-
la memmed (nemad müüvad 
ka oma käsitööd).  

Ah jaa, kohvik tegutseb sel 
päeval ka. Ja soojad saiad val-
mivad eelmise päeva õhtust 
alates kooli kodundusklassis, 
loomulikult õpilaste kätetöö-
na. 

Oma istikutega on lubanud 
kohale tulla Juhani puukool 
ning talutoodangut tuleb pak-
kuma Tagavälja talu. Raama-
tukogu eestvõttel toimub ka-
sutatud raamatute laat.  

Osa taimede müügist saa-
davat raha tuleb koolile anda 
- mulla ja seemnete eest. Kok-
ku lepiti ka selles, et osa lil-
letaimi jääb samuti koolile - 
õue peale peenardesse istuta-
miseks. Ülejäänud raha kasu-
tamine on iga klassi enda ot-
sustada. 2. klass näiteks läheb 
Tallinna kinno, 7., 8. ja 9. klass 
kavandavad ühist kanuumat-
ka Lõuna-Eestis. Omateenitud 
raha eest. 

ETTEVÕTLIK KOOL: Oma kasvatatud taimed viiakse paari nädala pärast laadale

Illuka kooli klassid muutusid 
kasvuhooneteks

Taimede juures jätkub tegevust kõigile: Liseti valduses on kastekann, Martin katsub näpuga, 
milline taim veel kastmist vajab. MATTI KÄMÄRÄ 

LEO RAIDMA

Algul pelgasime küll, et lap-
sed jooksevad taimekastid 
ja -potid ümber, aga nüüd 
ütlevad õpetajad, et ükski 
asi selles majas pole ol-
nud nii hästi hoitud kui 
need taimed. 

ILJA SMIRNOV
smirnov@pohjarannik.ee

Volikogu 
esimehe 
Aleksandr 
Jefimovi 
( p i l d i l ) 
m e e l e s t 
on üheks 
põhjuseks 
narvalaste 
vähene in-
formeeri-
tus. Samu-
ti ei vasta 
kohalikud elanikud tihti niisu-
gustele tingimustele nagu Ees-
ti kodakondsus ja riigikeeleos-
kus. "Õigushariduse ja üldse 
kõrghariduse olemasolul ei ole 
siin mingit tähtsust," rõhutas 
Jefimov.

Narva linnavolikogu kavan-
dab rahvakohtunike valimise 
läbi viia 26. mail. "Faktiliselt 
ei ole need valimised, vaid liht-
salt kinnitamine," ennustas Je-
fimov.

Kohtute seadus sätestab, et 
rahvakohtunikuks võib saada 
25-70aastane Eesti kodanik, 
kes valdab kõrgtasemel ees-
ti keelt ja on rahvakohtuniku 
tegevuseks sobivate kõlbelis-
te omadustega. 

Rahvakohtunikuks ei või 
nimetada isikut, kes on kuri-
teos süüdi mõistetud, pank-
rotivõlgnik, advokaat, notar, 
kohtutäitur, kohtu, prokura-
tuuri või politsei teenistuses, 
valitsuse, parlamendi, valla- 
või linnavalitsuse (mitte voli-
kogu) liige.

Rahvakohtunikud valib nel-
jaks aastaks kohtu moodusta-
tud komisjon omavalitsuse 
volikogu esitatud kandidaati-
de seast. Narva linnavoliko-
gu kantselei juhataja Igor Ši-

rai sõnul oli kandidaatidest ka 
eelmine kord puudus ja õigeks 
ajaks leiti vaid kuus: õpetaja, 
eraettevõtja, piirivalvur, kaks 
pensionäri ja üks töötu.

Kui Narva ei esita kohtu-
le vajalikul hulgal kandidaa-
te, ei juhtu midagi hullu peale 
selle, et kohtuasjade arutami-
ne hakkab ootamise tõttu ve-
nima. "Praegu ollakse sunni-
tud kutsuma rahvakohtunik-
ke Narva mujalt," ütles Vi-
ru maakohtu esimees Pavel 
Gontšarov.

"See on ainult Narvale ise-
loomulik probleem. Teistes 
omavalitsustes on vastupidi - 
inimesed tahavad saada rah-
vakohtunikeks, astuvad ise li-
gi ja küsivad järele," selgitas 
Gontšarov. Ta märkis, et kan-
didaadil peab olema ka regist-
reeritud elukoht selles oma-
valitsuses, kus ta kandidee-
rib.

Rahvakohtunikke kaasatak-
se kohtuprotsessidesse, kus on 
arutlusel esimese astme kuri-
teod, mille eest on karistuse-
na ette nähtud enam kui viie-
aastane või eluaegne vangis-
tus ning ettevõtte korral sund-
lõpetamine.  

Rahvakohtunik, kelle õigu-
sed ja kohustused on kohtu 
eesistuja õiguste ja kohustus-
tega võrdsustatud, saab koh-
tuistungil osalemise eest tasu 
2,43 eurot tunnis. Kui rahva-
kohtuniku tasu õigusemõistmi-
ses osalemise päeva eest osu-
tub väiksemaks tema töökoha-
järgsest keskmisest päevapal-
gast, hüvitatakse vahe kohtu 
eelarvest.

Rahvakohtunik ei või mõ-
juva põhjuseta keelduda koh-
tuistungil osalemisest ja teda 
ei tohi selles takistada ka töö-
andja.

Narvas pole lihtne 
rahvakohtunikke leida

Juunikuuks peab Narva linnavolikogu nagu tei-
sedki omavalitsused esitama kohtule rahvakoh-
tunikukandidaatide nimekirja. Eesti suuruselt kol-
mandal linnal peab olema 39 rahvakohtunik-
ku, aga seni on leitud vaid kuus soovijat.
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Rakvere 8, 
41532 Jõhvi , 

tel. 335 4444, 
info@pohjarannik.eeVaba aeg

KULTUUR
Neljapäev, 5. mai  

* Jõhvi kontserdimajas kell 
19 esinevad Igor Bril (klaver, 
Venemaa), Toivo Unt (kontra-
bass) ja Brian Melvin (trum-
mid).

Reede, 6. mai
* Kohtla-Järve kultuuri-

keskuses kell 11 vabariiklik 
kooliteatrite festival, esime-
ne päev.

* Jõhvi linnagaleriis kell 
16 Ehalill Halliste gobelääni-
de näituse "Tanu all" avamine. 
Näitus jääb avatuks 31. mai-
ni.

* Tammiku rahvamajas kell 
18 emadepäeva pidustused, 
kontsert, Tammiku aasta ema 
2011 austamine.

* Kohtla-Nõmme rahvama-
jas kell 18 emadepäeva kont-
sert. Esinevad lasteaia Libli-
kas mudilased ja Kohtla põhi-
kooli õpilased. Sissepääs tasu-
ta.

Laupäev, 7. mai
* Kohtla-Järve kultuurikes-

kuses kell 9.30 vabariiklik koo-
liteatrite festival, teine päev.

* Kiviõli rahvamajas kell 
17 emadepäeva kontsert: Tiit 
Kuusmik 45 aastat laval ja an-
sambel Valdur & Sõbrad. Sis-
sepääs tasuta.

Pühapäev, 8. mai
* Jõhvi kontserdimaja kam-

mersaalis kell 12 emadepäe-
va pidu, esinevad emad ja tüt-
red, Jõhvi valla aasta ema 2011 

austamine, külalisesineja Alen 
Veziko. Sissepääs tasuta.

* Kiviõli rahvamajas kell 
13 emadepäeva kontsert, esi-
neb Kiviõli 1. keskkool. Sisse-
pääs tasuta.

* Ahtme klubis kell 13 ema-
depäeva pidu. 

Esmaspäev, 9. mai   
* Mäetaguse rahvamajas 

kell 16 Mäetaguse lasteaia 
emadepäeva kontsert.

Teisipäev, 10. mai
* Mäetaguse mõisas kell 

19 emadepäeva kontsert, esi-
nevad Ilona Aasvere ja Tõnu 
"Tõun" Timm. 

SPORT 
Neljapäev, 5. mai

* Kohtla-Järvel, Narvas, Sil-
lamäel ja Toilas heategevus-
lik teatejooks. Info www.tea-
tejooks.ee.

* Pannjärvel kella 17-19 
avatud RSK Jõhvikas orientee-
rumisneljapäevak, 1. etapp.

Reede, 6. mai
* Sillamäe Kalevi staadio-

nil kell 19 Eesti jalgpallimeist-
rivõistluste naiste teine lii-
ga, Sillamäe Kalev - Tartu JK 
Tammeka II.

Laupäev, 7. mai
* Jõhvi seltsimajas kell 10 

kabeklubi Into seeriaturniir 
vene kabes.

* Aseri spordihoones kell 11 
laste GP etapp lauatennises. 

* Ahtme kunstmuruvälja-

kul kell 12 Eesti jalgpallimeist-
rivõistluste teine liiga, Jõhvi 
Orbiit - Rakvere Tarvas.

* Kiviõli staadionil kell 12 
Eesti jalgpallimeistrivõistlus-
te kolmas liiga, Kiviõli Tam-
me Auto II - JK Baltika/Kesk-
erakond.

* Narva Kreenholmi staa-
dionil kell 17 Eesti jalgpalli-
meistrivõistluste meistriliiga, 
Narva Trans - Sillamäe Kalev.

Pühapäev, 8. mai
* Kohtla-Järve Järve güm-

naasiumi staadionil kell 10 (re-
gistreerimine lõpeb kell 9.45) 
petangi välishooaja avalöök, 
paarismäng.

* Kohtla-Järve Kalevi Saka 
jalgsimatk. Käimisrada kul-
geb mööda mereranda ja Sa-
ka-Ontika pankrannikut, pik-
kus 8 km, võimalikud ka lü-
hemad distantsid. Matkaraja-
le minek on kell 11 vaatetorni 
juurest. Sakale sõiduks on tel-
litud buss, mis väljub Kiviõli 1. 
keskkooli (Viru tn 14) juurest 
kell 10.15 ja Kohtla-Järvelt Vi-
rula väljakult kell 10.40. Mat-
kast osavõtjatele on suupisted 
ja joogid ning loosiauhinnad. 
Osalustasu on 2 eurot, maks-
ma ei pea koolilapsed ja pen-
sionärid. Tagasisõit orientee-
ruvalt kell 13.30. Info tel 551 
4776, Ilmar Taluste.

* Sillamäe Kalevi staadionil 
kell 14 Eesti jalgpallimeistri-
võistluste teine liiga, Sillamäe 
Kalev II - Tallinna FC Olym-
pic.

* Ahtme kunstmuruvälja-
kul kell 14 Eesti jalgpallimeist-

Külge toimetatakse koostöös Ida-Virumaa spordiliidu 
(www.sportiv.ee) ja Ida-Virumaa omavalitsuste liiduga 
(www.ivol.ee). Küljel info avaldamine on tasuta, info 
saata ilmumisnädala esmaspäevaks e-posti aadres-
sil rene@pohjarannik.ee.

IDA-VIRUMAA ÜRITUSED

rivõistluste teine liiga, Kohtla-
Järve Alko - Nõmme Kalju II.

* Kiviõli staadionil kell 17 
Eesti jalgpallimeistrivõistlus-
te esiliiga, Kiviõli Tamme Auto 
- Tallinna FC Levadia II.

* Ahtme kunstmuruvälja-
kul kell 19.30 Eesti jalgpalli-
meistrivõistluste naiste esilii-
ga, Kohtla-Järve FC Lootus - 
EVL Taebla.

Esmaspäev, 9. mai
* Jõhvi spordihallis kell 18 

Jõhvi kevadine noolemängu-
sari, 4. etapp. Info www.joh-
visport.ee.

Kolmapäev, 11. mai
* Uikala teel kella 18-19.30 

avatud argipäeva rattaõhtute 
1. etapi start. Info www.jrk.
ee.

Neljapäev, 12. mai
* Kohtla-Järvel keskusega 

Järveküla tee 35. maja juu-
res (endine Virumaa kolledž) 
kella 17-19 avatud RSK Jõh-
vikas orienteerumisneljapäe-
vaku start.

* Mäetaguse põhikooli staa-
dionil kell 18 (registreerimine 
lõpeb kell 17.45) Ida-Virumaa 
petangi välkturniiride sari, 1. 
etapp - "Kevadvälk".

ÖÖELU
Laupäev, 7. mai

* Kohtla-Nõmme rahvama-
jas kell 20 karaoke- ja tantsu-
õhtu. Õhtu viivad läbi Ege ja 
Illart. Vaheajal viktoriin. Pää-
se 2 eurot.

Näitlejad Egon Nuter ja Liina Tennosaar 
pikivad komöödiaetendusse isiklikust 
elust pärit pikantseid seiku.

Jõhvi kontserdimaja kammersaalis 
etendub 17. mail Komöödiateatri lava-
tükk "Armastab, ei armasta?".  

Tegemist on järjega Neil Simoni ko-
möödiale "Hotell California", kus peaosa-
des mängisid Eino Baskin ja Ita Ever. 
Maestro on oma raamatus "Naer läbi pi-
sarate" pühendanud terve peatüki just 
sellele lavastusele. 

Lavastuses "Armastab, ei armasta?" 
on Everi ja Baskini mantlipärijateks 

Egon Nuter ja Liina Tennosaar - eesti 
teatri uus kuum paar. Lisaks neile on la-
val ka mitmed noorema põlvkonna näit-
lejad. 

Komöödia tegevus toimub New Yorgi 
Plaza hotellis, kuhu saabub mitmeid te-
gelasi ja abielupaare. Neid kehastavad 
ühed ja samad näitlejad, mängides tükis 
mitut eri rolli. 

Mõnus huumor ja pidevalt vahelduvad 
naljakad situatsioonid on Neil Simoni fir-
mamärkideks ka selles lavastuses, mida 
Nuter ja Tennosaar täiendavad isiklikust 
elust pärit pikantsete seikadega. (PR)

Komöödiateater esitleb Jõhvis 
kuuma lavapaari

Näitlejad kehastuvad lavastuses "Armastab, ei armasta?" pidevalt ümber, mängides eri rolle.   KOMÖÖDIATEATER 

KOHTLA-JÄRVEL OTSITAKSE TALENTE

Ahtme klubis võetakse 10. maini vastu avaldusi neilt, kes soovi-
vad osa võtta suurest meelelahutusprogrammist, mis juhatab 
sisse Kohtla-Järve 65. aastapäeva üritused.

Hoolimata sellest, et ametlikult on Kohtla-Järve sünnipäev juu-
nis, avatakse linna päevad pidulikult juba 15. mail. Sel päeval 
toimub Ahtme klubi platsil suur meelelahutuskontsert. Seda et-
te valmistavad töötajad ootavad esinema andekaid linlasi kõiki-
dest linnaosadest.  

"Meie loomingulisi kollektiive teavad ja armastavad paljud. Sel 
korral aga otsustasime, et ei piirdu üksnes oma esinemistega, 
vaid kutsume teisigi peokavast osa võtma," ütles üks korralda-
jaist Tatjana Novožilova. 

"Kohtla-Järve elanike seas on palju andekaid inimesi, kes os-
kavad laulda, tantsida, pilli mängida ja palju muudki. Ja me kut-
sumegi neid üles: tulge ja näidake ennast pidulikus minikavas 
"Meie linna talendid"! Iga osaleja saab mälestusmeene."

Lisaks on välja kuulutatud laste joonistusvõistlus "Kohtla-Järve 
- 65". Tööd tuleb esitada samuti 10. maiks. 
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KAIRI SCHMIDT VÕITIS MM-I 
HÕBEDA

TRIATLON. Hispaanias toimunud 
maastikurattatriatloni maailma-
meistrivõistlustel võitis Ida-Viru-
maa sportlane Kairi Schmidt 
U23 vanuseklassis hõbemedali. 
Tema vanem õde Helen tuli oma 
vanuseklassi viie võistleja seas 
neljandaks. Maastikurattatriatlon 
erineb tavalisest raskemate loo-
duslike tingimuste poolest. Õde-
del tuli läbida 1000 m ujumist, 
20 km rattasõitu ja 6 km jooksu. 

Väärib märkimist, et ujumisdis-
tantsi läbisid vokalannad üldar-
vestuses kolmanda ja seitsmen-
da tulemusega, arvestades ka 
eliitklassi tulemusi (kokku star-
tis 19 sportlast). Hiljem kaotas 
Helen õele ja U23 vanuseklassi 
võistlejatele oluliselt rattasõidus 
ning jooksus, saades lõppetule-
museks 2 tundi ja 11,46 minu-
tit. Kairi lõpetas triatloni ungar-
lanna Brigitta Poöri järel ajaga 
2:01,53. (PR) 

TAAS ALISTAS NARVA TRANS 
KALEVI

JALGPALL. Eesti meistrivõistlus-
te meistriliiga järjekordses voo-
rus võitis Trans Kalevi  3:0. Kõik 
kolm väravat löödi pärast vahe-
aega. Esimese värava autor oli 
veteranmängija Maksim Gruznov. 
Duubli tegi Narva Transi hooaja 
parim väravakütt, lätlane Alek-
sandrs Cekulajevs. Järgmises 
voorus kohtuvad meeskonnad 
jälle, siis juba Narvas. 

Esiliiga mängud tõid võidu Kivi-
õli Tamme Autole, kes alistas 
ühe juhtivatest meeskondadest 
Levadia II (1:0). Kohtla-Järve 
Lootus kaotas kodus Flora II-le 
(0:2). (PR) 

LÜHIDALT

Meie siiras kaastunne Ardele, 
Borissile ja Sandrile armsa ema 

ja vanaema

Hilda ROBERTSI
surma puhul.

Anneli ja Marika

Lahkus meie kallis

Ants JAANRU
20.12.1924-30.04.2011

Leinab poeg

Ärasaatmine teisipäeval, 
10. mail kell 13 Rakvere 

Kolmainu kirikust Pikk t 19. 
Palume pärgi ja kimpe mitte tuua.

Valge päeva on varjanud
mure kivine sein,
tõde on valus uskuda,
raske kaotuse lein…. 

Südamlik kaastunne Ljudmilla Teiderile 

VENNA 
kaotuse puhul.

Aseri Vallavalitsus

Avaldame kaastunnet 
Tiina Taavole ja Madis 

Pillesaarele kalli

EMA, ÄMMA ja 
VANAEMA
surma puhul.

Avinurme malevkond

TERVIS

Jõhvi Vaegkuuljate Ühing teatab, et 
11. mail kell 11 toimub Jõhvis 
Kooli 2 vaegkuuljate abivahendi-
test teabepäev (näitus-müük). Koh-
tutakse TerviseAbi OÜ ja AK Silmal-
aegas kuulmisabivahendite müü-
giesindajatega. Kontaktisik H. Ma-
kara, tel 335 6241 või 5559 8558. 
18. mail kella 11-13 toimub Jõh-
vis Kooli 2 vaegkuuljate vastu-
võtt ja abistamine. Kuulmisteenu-
seid osutavad kuulmisrehabilitat-
sioonikeskuse spetsialistid Tallin-
nast. On võimalik kontrollida kuul-
mist, soetada ja tellida kuulmisapa-
raate ja -tarvikuid. Kaasa võtta isik-
liku abivahendi kaart. Eelregistree-
rimine tel 335 6241 või 5559 8558 
(H. Makara).

MÜÜK

Elamumaa (1481 m², elektriliitumi-
ne tehtud) Sondas, Karja 6b kinnis-
tu. Hind 5000 €. Kiire! Tel 527 
9151.

TÖÖ

PAKUN TÖÖD

OÜ Iisaku Elamumajanduse nõuko-
gu kuulutab välja konkursi ettevõt-
te juhi/juhatuse liikme ametiko-
ha täitmiseks. Ettevõtte põhitege-
vusvaldkonnad on Iisaku aleviku 
varustamine kaugkütte-, joogivee- 
ja kanalisatsiooniteenusega. Ette-
võte tegeleb talvekuudel lumetõrje-
ga aleviku tänavatel ja suvel halja-
salade niitmisega.

Kandidaadilt 
eeldame:

* tehnilist haridust,
* head riigikeele oskust kõnes ja 
kirjas,
* väga head arvuti kasutamise os-
kust,
* autojuhiloa olemasolu,
* kasuks tuleb töökogemus sarna-
se pro  iliga ettevõttes.

Kandidaatidel esitada kirjalik aval-
dus koos palgasooviga, elulookir-
jeldus ja ametikohale esitatud nõue-
tele vastavust tõendavate doku-
mentide koopiad hiljemalt 1. juuniks 
2011. a (märgusõna "Kandideerimi-
ne") postiaadressil Iisaku Valla-
valitsus,Tartu mnt 56, Iisaku alevik 
või e-posti aadressileiisakuvv@ii-
sakuvv.ee.

KINNISVARA

OST

EHITUS

MÜÜK

Kvaliteetseid voodrilaudu ja põ-
randalaudu nii sisse kui välja. 
Veovõimalus. Hinnad soodsad! Tel 
503 1859.

Liiv, killustik, aheraine, muld, 
sõnnik (ilma saepuruta). Teede, 
väljakute puiste. Veame ära ehi-
tusprahti. Hinnad kokkuleppel. Tel 
5196 5405.

TEENUS

KAARDID ENNUSTAVAD. 
Tel 900 1727. 24 h. 

Hind 17 kr (1,09 €) minut.

Firma veab ära fekaale ja reovett, 
puhastab kanalisatsiooni- ja vih-
maveesüsteeme. Tel 509 6205, 
5662 4716.

POTTSEPATÖÖD. Ahjud, pliidid, 
kaminad. Kvaliteetselt, kiiresti, kor-
ralikult. Tel 5552 8487.

Katusetööd OÜ katab ja soojus-
tab lamekatuseid ning fassaade. 
Pikaaegsed kogemused, kindel 
kvaliteet. Tel 5629 8738, Erki Tär-
no, projektijuht, e-post erki@katu-
setood.ee.

Korstnapühkimine, kütte- ja ven-
tilatsiooniseadmete puhastami-
ne, tuleohutuse kontroll. Ahjude, 
pliitide, kaminate, korstnate ehitus, 
remont, paigaldus. Tel 5199 8097, 
www.korstenpuhtaks.ee.

Kanalisatsiooni- ja reovee ärave-
du. Kanalisatsioonikaevude pu-
hastamine. Mitmesugused makse-
võimalused. Tel 512 1495.

MÜÜK

Aastaringselt kuivad kütteklotsid 
(al 1,7 €/45 l võrk), pakitud turbab-
rikett (al 130 €/alus). Vedu. Tel 520 
2190, 506 8501.

Lõhutud KÜTTEPUUD. 
Tel 521 8143.

Kaera, nisu ja nisutangu ning 
saetud ja lõhutud küttepuud (33 €/
m³). Tel 510 4144.

KÜTTEPUUD (saetud, lõhutud). 
Kohalevedu. Tel 552 5322.

ARVUTID

Müüa soodsaid laua- ja sülearvu-
teid. Hinnad alates 50 €. Garantii. 
Asume Jõhvis, Uus 2. Tel 5645 
4853.

Kõikide laua- ja sülearvutite re-
mont (Acer, Asus, Ordi, ML, Dell 
jne). Saadaval ka soodsad varu-
osad. Kauplus Arvutiexpert. Asume 
Jõhvis Uus 2. Tel 5645 4853.

Odavalt, kvaliteetselt - kõik tööd 
arvutiprogrammidega (puhasta-
mine, viiruste eemaldamine jne). 
Tel 5628 5866.

OST

Eesti Metsamaakler ostab metsa-
kinnistuid ja raieõigust. Tel 744 
6655, 528 5038.

Virumaa Mets OÜ ostab metsakin-
nistuid, raieõigust ja metsama-
terjali. Metsa ettevalmistus ja ära-
vedu. Tel 5384 5208. 

OÜ Rekkur Puit ostab metsama-
terjali, raieõigust ja kinnistuid. 
Küsi hinda! Tel 506 5285.

Ostan lauahõbedat, vanaraha me-
daleid, mudelautosid, portselan-
kujusid. Raha kohe kätte. Tel 506 
4023.

Müüa küttepuid. 
Tel 522 5974.

Lõhutud küttepuud (segapuu, 
lepp). Mõõdud tellija soovil. Tel 
5663 1360, 5647 4388.

Lõhutud küttepuud, täiteliiva. 
Transport. 

Tel 508 7430, 524 5717.

Lõhutud küttepuud 
ja kuiva kasepuud (40 l võrgus). 

Tel 5661 9119.

Hoolimata lootus-
test, et lähiajal saab Nar-
va moodsa kunstkatte-
ga jalgpalliväljaku, on sel-
le valmimine jälle veni-
ma hakanud. Kalevi staa-
dioni käikuandmise täht-
aeg lükkub suvele. 

ALEKSEI FJODOROV
aleks@pohjarannik.ee

Narva Kalevi staadioni re-
konstrueerimise lõpuleviimi-
se esialgne tähtaeg oli 31. det-
sember 2010, ent poolte - Nar-
va linna ja Eesti jalgpalliliidu 
(EJL) kokkuleppel pikendati 
tähtaega mai lõpuni. Objek-
tiivsed põhjused sunnivad ar-
vama, et staadion ei saa val-
mis ka suve alguseks.  

Töö lõpetati vastastikusel 
kokkuleppel

Meenutagem, et 2009. aas-
ta septembris sõlmisid Nar-
va linn ja EJL lepingu Kale-
vi staadioni rekonstrueerimi-
seks. Projekt nägi ette raja-
da soojendusega nüüdisaeg-
ne kunstmuruväljak koos ku-
ni 1000kohalise tribüüniga, 
valgustus, riietusruumid ning 
võimalused ka teiste spordi-
aladega tegelemiseks. Staa-
dioni rekonstrueerimisse in-
vesteerivad linn ja EJL kok-
ku 14 miljonit krooni.

Hilissügisel, kui selgus, et 
staadion tähtajaks valmis ei 

INFRASTRUKTUUR: Narva Kalevi staadioni avamist pidurdab katte puudumine

Ehitus venib jalgpalliliidu süül

saa, lõpetati töö vastastikusel 
kokkuleppel - jalgpallisõpra-
de üldiseks meelehärmiks. 
Sügisel puudus jalgpalliliidul 
väljakukate ning linna esin-
dajad leidsid samuti, et teh-
nilised puudused nõuavad lik-
videerimiseks aega ja sooje-
mat ilma.  

"Võib öelda, et praeguseks 
on linna poolt töövõtja kõik 
peamised tööd lõpetanud, 
jäänud on vaid mõningad si-
setööd. Paigaldamata on juba 
linna toodud soojussõlm. Oo-
tame hinnapakkumisi 612 ko-
haga tribüünide ostmiseks, te-
ha on jäänud valgustus staa-
dioni sees. Me ootame jalg-
palliliidult nendepoolsete töö-
de lõpetamist," nentis Narva 
linnavalitsuse ehitusosakon-
na vanemspetsialist Irene 

Weiss. "Meie suhtluse põhjal 
jalgpalliliiduga võib öelda, et 
probleem on kunstmurukatte 
puudumises. Praegu eeldatak-
se, et tööd saavad valmis juu-
ni keskpaigaks. Kuni nemad 
oma töid lõpule pole viinud, 
ei saa me kahjuks ka staadio-
nile kasutusluba anda." 

Jalgpalliliit otsib 
paremat katet

Jalgpalliliidu pressiesinda-
ja Mihkel Uiboleht põhjendas 
Narva Kalevi staadioni kunst-
muruga seotud viivitust selle-
ga, et niisugust katet praegu 

Eestis lihtsalt ei ole. "Et Kale-
vi staadionil on rajatud välja-
ku soojendus - kusjuures see 
on alles kolmas soojenduse-
ga staadion Eestis -, siis ole-
me huvitatud sellest, et väl-
jaku kate vastaks kõikide-
le tingimustele. See omakor-
da eeldab, et kate peab ole-
ma üks paremaid Eestis. Ap-
rillis käis jalgpalliliidu dele-
gatsioon Šveitsis erisuguste 
variantidega tutvumas. Võin 
kindlalt lubada, et väljak saab 
katte suvel, kuid mis kuus, ei 
saa ma öelda," kommenteeris 
Uiboleht.

Kui tribüünid tulevad 
tõesti enam kui 500 kohaga, 
võib Kalevi staadionil kor-
raldada Eesti noortekoondis-
te U17, U19 ja U21 sõprus-
kohtumisi ning rahvusvahe-
lisi sõpruskohtumisi, samuti 
saab seal Balti liiga mängu-
de raames esineda ka Nar-
va Trans. 

"Meestekoondise rahvus-
vahelistele või Euroopa ka-
rikamängudele mõeldes on 
siiski vaja, et staadionile ma-
huks vähemalt 1500 pealt-
vaatajat," märkis EJLi pres-
siesindaja.   

JALGPALLILIIDU 
PRESSIESINDAJA 
MIHKEL UIBOLEHT

Kalevi staadionil saab ha-
kata korraldama Euroopa 
karikamänge ainult juhul, 
kui tribüünidele mahub vä-
hemalt poolteist tuhat ini-
mest.

Kuna jalgaplliväljakule pole õiget katet leitud, siis enne suve seal mängida ei saa. ILJA SMIRNOV
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KALAKASVATUS EDENEB

Merel valitsenud halbadele il-
madele vaatamata täitis Toila 
Kalakombinaat toodangu and-
mise ja realiseerimise esime-
se kvartali ja aprillikuu plaani. 
Esimest korda viimaste aasta-
te jooksul müüdi kaubandusor-
ganisatsioonidele 600 kg vi-
kerforelli, mis kasvatati kombi-
naadis. 

See on alles algus. Vikerforel-
li ja hiljem peegelkarpkala kas-
vatamise perspektiivid on suu-
red: Narva linna ehitatakse tii-
gid, kus iga aasta hakatakse 
kasvatama ligi 1500 tonni kala.

Endiselt on toilalased siiski 
ostjate ees võlgu jahutatud ja 
suitsutatud kalaga. Kui meri lu-
bab, tahetakse maikuus võlg-
nevus tasa teha. (1976) 

KOHTLA-JÄRVE RAHAPADA

Kohtla-Järve linnapea Jevgeni 
Solovjov võis eile üliõnnelik ol-
la, kui ta linnale kuuluvaid 
Kohtla-Järve Soojuse aktsiaid 
müües sai kolm haamrilööki 
ära teha alles siis, kui hind oli 
kerkinud 7,5 miljonilt kroonilt 
60 miljoni kroonini. 

Tegelikult ei saa toimunut pi-
dada väga suureks üllatuseks. 
Viru Keemia Grupp (VKG) on 
põlevkivi töötlemise kõrvalt vii-
mastel aastatel üha jõulisemalt 
astunud ka kommunaalteenus-
te turule. Tänu soodsale majan-
dusseisule on neil jagunud ka 
vaba raha, et kohalikke elektri-
jaamu kokku osta. Arvestades 
seda, et põlevkiviõli tootmise 
mahud kasvavad tulevikus veel-
gi ja koos sellega jääb rohkem 
üle ka soojatootmiseks sobivat 
generaatorigaasi, ei tundugi 60 
miljonit krooni turuosa laienda-
mise eest Jõhvi ja Ahtmesse 
hirmus kalli hinnana. 

Ei ole sugugi võimatu, et pea-
gi ostab VKG ära ka Eesti 
Energiale kuuluvad Kohtla-Jär-
ve Soojuse aktsiad. (2006)

AJA LEHT

Nädalavahetusel peeti Põlvas 
Eesti motokrossi karikavõist-
luste esimene etapp. Täis-
punktidega pani uuel hooajal 
märgi maha Christopher Tal-
li 85kuubikuliste masinate 
klassis. 

Esimene start läks hästi 
ning esimesse kurvi tuli Tal-
li teisena ja võitis sõidu. Tei-
ne sõit nii hästi ei alanud ja 
algne kuues positsioon nõudis 
ränka pingutamist, et ülespoo-
le minna. Finišilipuni jõudis 
Talli siiski esimesena.

"Eks ta hea tunne ole," kin-
nitasid nii Christopher kui ka 
ta isa Urmas Talli. "Võit või-
duks, aga poiss suutis tagant-
poolt tulles olla kõvasti kii-
rem kui ta alalised konkuren-
did ning see on peamine, mis 
näitab arengut," ütles Urmas 
Talli. 

Nüüd tuleb hoolega haka-
ta hooaja strateegiat kujun-
dama. "Kui korraga on käimas 
moto- ja kestvuskrossi kari-
ka- ja meistrivõistlused, siis 
võrdselt hästi kõigis neljas 
sarjas võistelda on peaaegu 
võimatu. Väsivad nii võistleja 
kui ka tema taustajõud. Tehni-
ka laguneb ning nõuab pide-
vat hoolt ja peaasi - rahasüs-
te. Kuidagi peaks asju föde-
ratsiooni poolt koomale tõm-
bama. Võistlusi on palju, aga 
tase nelja eri sarja puhul kan-
natab," ütles Urmas Talli. 

Klassis MX B oli Põlvas 
Risto Voldek kuues, MX 1 
klassis Riho Keerme 12.  Eel-
misel päeval Valgamaal pee-
tud Eesti kestvuskrossi meist-
ri- ja karikavõistlustel oli Ar-
go Keerme sooloklassis üld-
arvestuses kaheksas ning väi-
keste E1 tsiklite hulgas teine 
ja asus EMV tabeli liidriks. 

Riho Keerme oli üldkokku-
võttes üheteistkümnes klas-
sis E2. "

Euroopas ongi kestvus-
krossi põhiklass E2, aga meil 
tehakse väga raskeid radasid 
ja seetõttu on suuremad tsik-
lid eelistatud. Seekord oli vä-
ga raske liivarada ja kindlas-

Christopher Talli alustas 
Eesti motokrossi karikavõistlusi 
täispunktidega

Hooaja alguses on Christopher Talli konkurente oma kiiruse-
ga põhjalikult hirmutanud. PEETER LILLEVÄLI  

ti oleks suure tsikliga võinud 
tõusta kõrgemale, aga ma 
planeerisin sel hooajal kest-
vuskrossis osaleda just lah-
jemate tsiklite klassis ning 
kahe klassi vahel pendelda-
des hooaja kokkuvõttes kõr-
gele ei jõua," ütles Argo Keer-
me. (PR)

Jõhvi kontserdimajas esineb 
täna Venemaa rahvakunstni-
kust džässipianist Igor Bril, 
kes pani omal ajal aluse kodu-
maisele akadeemilisele džässi-
haridusele.  

Laiemale avalikkusele sai 
Igor Bril tuntuks kui esimes-
te Moskva džässifestivalide 
osaline. Muusikaloolane Ar-
kadi Petrov on nimetanud te-
da virtuooslikuks pianistiks, 
kes on "pehme tušee ja pool-
toonide nüansi meister". 

"Bril oli üks esimesi džäs-
simuusikuid, kes ühendas te-
rava džässartikulatsiooni ro-
mantilise klaverimängu tradit-
sioonilise pehmuse, improvi-
satsiooni fantaasia ja vormi-
rangusega," ütleb Petrov. 

1944. aastal sündinud Bril 
lõpetas 1971. aastal klaveri-
klassi Gnessinite-nimelises 
muusikapedagoogilises insti-
tuudis. Džässi mängima hak-
kas ta aga juba 15aastaselt ja 
oma esimese džässtrio pani 
kokku 1962. aastal. 

Pedagoogilist karjääri alus-
tas Bril estraadi ja džässmuu-
sika eksperimentaalstuudios, 
samuti osales ta aktiivselt pro-
fessionaalse džässihariduse 
juurutamisel - alustades just 
Gnessinite-nimelisest õppe-
asutusest.  

Eksperimentaalstuudio baa-
sil lõi Bril kaasaegse džässi an-
sambli, millega osales paljudel 
kodumaistel džässifestivalidel. 
Bril on osalenud paljudes ainu-
kordsetes projektides, esinedes 
noortekoori või solistidega, nagu 
Tatevik Oganesjan, Larissa Doli-
na ja Irina Otijeva.  

Bril on paaris esinenud sel-
liste pianistidega nagu Anato-
li Kroll ja Leonid Ptaško. 1991. 
aastal lõi ta kvinteti Gnessinite-
nimelise muusikapedagoogilise 
instituudi tudengeist, kus osale-
sid ka tema 1972. aastal sündi-
nud kaksikuist pojad Aleksandr 
ja Dmitri, kes mõlemad on sak-
sofonistid.

Brili kuulsamad komposit-
sioonid on "Virgumine", "Sügis 
männisalus", "Päikeseloojangu 
eel", "Balkani ornament", "Meie 
samba", "Kajakate tants", "Meie 
bluus". Igal Brili kontserdil päl-
vib kestvaid kiiduavaldusi pala 
"Journey Into The Blues", mida 
autor lubas ka Jõhvis mängida.

Jõhvi kontserdil astub legen-
daarne muusik üles kontrabas-
sist Toivo Undi ja trummar Bri-
an Melviniga. 

Igor Brili kontsert Kontsert-
Jazzi raames toimub Jõhvi kont-
serdimaja kammersaalis täna, 
5. mail kell 19. Pileti hind on 
6,39/4,79 eurot. (PR) 

Jõhvis kuuleb Vene 
džässi-dinosaurust

Igal Brili kontserdil pälvib kestvaid kiiduavaldusi pala "Journey In-
to The Blues", mida autor lubas ka Jõhvis mängida.  INTERNET
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Nädalalõpupakkumised 
neljapäevast-pühapäevani

2.2.2929 1.1.0909

RANNAMÕISA

BROILERIKINTS, kg
jahutatud

-20%

PAKKUMISED KEHTIVAD 5.  8. MAINI. TOODETE TAVAHINNAD ON LAAGRI MAKSIMARKETI PÕHJAL 29. APRILLI SEISUGA. PILTIDEL ON ILLUSTREERIV TÄHENDUS. 

2.2.7171
3.39 42.40 EEK

-23% -30%

3.00 1.57

ljapppääeevva
RAFFAELLO KOOKOS-

HELVESTEGA KAETUD 

MANDLIMAIUSTUS

150g
/kg 15.27/

NÕUDEPESUVAHEND

PUR ALOE VERA

BALSAM 1l

35.83 EEK 17.05 EEK

Säästukaardiga Säästukaardiga Säästukaardiga Säästukaardiga

PEALINNA 

KOOK 1,1kg
Eesti Pagar
/kg 4.35/

4.4.7979 -24%

6.38 74.95 EEK


